
ACTE PLE ORDINARI  
DATA 26 SETEMBRE DE 2006 
HORA 8  DEL VESPRE  

 
ORDRE DEL DIA PRESIDENT: la Il·lm. Alcaldessa 

Montse Gatell Pérez 

- Gemma Perich Vidal    
- Joan Roura Umbert 
- Cèsar Galvan Romero  
- Núria Juncadella Roig 
- Mireia Casamada Humet 
- Jordi Roman Clusella 
- Xavier Romance Vilardell    
- Antònia Pérez Ballonga 
- Rosa Massot Casadevall 
- Ignasi Giménez Renom 
- José Eduardo González Navas  
- Jordi Carcolé García  
- Jordi Permanyer Bellmunt  
- Francesc Deu Trullas  
 
 
- Juli Boadella Vergés 
  Secretari 

  
 
  1.- Aprovació, si escau, de l’esborrany de     
       l’acta de la sessió anterior. 
 
  2.- Donar compte dels decrets de  
       l’Alcaldia i acords de la Junta Govern  
 
  3.- Festes Locals 2007 
       
  4.- Aprovació definitiva projectes  
       urbanització Plaça Major i acabats         
       interiors Mercat 
 
  5.- Adjudicacions d’obres urbanització Plaça 
       Major 1a fase i acabats interiors Mercat 
 
  6.- Modificació pressupostària núm.  
       6/2006. 
 
  7.- Comptes Generals 
 
  8.- Aprovació Projecte Educatiu de Ciutat  
       (PEC) 
 
  9.- Ratificació conveni en matèria de  
       serveis socis i benestar i família 
 
  10.- Assumptes sobrevinguts   
   
  11.- Suggeriments i preguntes 
 

- Francesc Aragón 
   Interventor 
___________________________ 
   EXCUSEN L’ABSÈNCIA 
-  F. Xavier García García 
-  Sandra Roig Garay 

 
Vist que els reunits formen la majoria legal de membres que legalment constitueixen 
l’Ajuntament Ple, el Sr. President declara obert l'acte i s'entra a l'examen dels 
assumptes inclosos en l'ordre del dia. 
 
 1.- APROVACIÓ, SI ESCAU, DE L’ESBORRANY DE L’ACTA DE LA          
               SESSIÓ ANTERIOR 
 
Tothom manifesta que ha llegit l’acta. 
VOTACIÓ: FOREN APROVADES PER UNANIMITAT 
 



2.- DECRETS DE L’ALCALDIA, I ACORDS DE LA JUNTA DE GOVERN 
LOCAL.

 
 Per ordre de l’Alcaldia es notifica a l’Ajuntament en Ple dels Decrets de l’Alcaldia 
dictats des de l’última sessió plenària fins avui. 
La Corporació es donà per assabentada 
 

3.- FESTES LOCALS 2007 
 

L’article 37.2 de l’Estatut dels treballadors indica que les catorze festes locals, dues 
seran locals i per Decret de la Generalitat de Catalunya, s’estableix que les dues 
festes locals seran fixades per Ordre del Conseller de Treball, a proposta dels 
municipis respectius. L’acord de l’Ajuntament ha de ser adoptat pel Ple, tal i com 
estableix l’article 46 del Reial Decret 2001/83, de 28 de juliol. 
ATÈS l’ordre del Departament de Treball per la qual s’estableix el calendari oficial de 
festes laborals per a l’any 2006. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 
ACORD: 
Assenyalar com a festes locals de Castellar del Vallès, per a l’any 2007: 
 
- el dilluns,  dia 19 de març, Sant Josep  
- el dilluns 10 de setembre, festa major 
La Sra. Alcaldessa presenta la proposta  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 

 
4.- APROVACIÓ DEFINITIVA PROJECTES URBANITZACIÓ PLAÇA MAJOR   
      I ACABATS INTERIORS MERCAT 
 

4.1.- Per acord de l’Ajuntament en Ple de data 18 de maig de 2004, s’aprovà de 
manera definitiva el projecte executiu del “Mercat, aparcament i accés a l’edifici 
cultural”. Aquest projecte era el primer pas dintre del programa establert per a la 
remodelació de la “Plaça Major” dels seus equipaments i espais públics. 
També assenyalar que aquest projecte era bàsicament l’execució de les obres 
corresponents als moviments de terra, estructures i instal·lacions bàsiques, i ara es 
presenta el projecte que contempla i acaba les edificacions construïdes per tal de fer-
les operatives. Aquest projecte té dues finalitats: 
La primera és el de la de les instal·lacions que faran la definició de les solucions que 
es proposen per a la realització de les instal·lacions de climatització i ventilació per 
aconseguir el control d’unes condicions ambientals adequades en els edificis destinats 
a aparcament, mercat i accessos a edifici cultural de Castellar del Vallès. També es 
defineixen les especificacions dels equips, components i materials que constitueixen 
les instal·lacions a preveure. Forma part de l’objectiu la valoració dels treballs 
d’instal·lació per la qual cosa es dóna un pressupost detallat del contingut dels 
diferents sistemes de les instal·lacions. 
La segona correspon als acabats d’arquitectura del Mercat i de l’aparcament té per 
objectiu definir l’execució dels interiors de la planta soterrani 2, psot-1 i planta del 
mercat i de totes les instal·lacions necessàries per posar en funcionament tots els 
edificis licitats en la fase 1a. 
ATÈS que els projectes executius d’obra ordinària es tramiten d’acord amb allò que 
disposa l’article 235  del text refós de la Llei municipal i de Règim Local de Catalunya. 



ATÈS que el pressupost d’aquests projectes és superior al 10% dels recursos ordinaris 
del pressupost municipal, corresponent en aquest cas a l’aprovació al Ple de la 
Corporació de conformitat amb les disposicions de l’article 52.2 del text refós de la 
Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya. 
ATÈS que el Ple, en data 27 de juny, aprovà de manera inicial aquest projecte. 
ATÈS que l’expedient fou exposat al públic, a partir de l’Edicte publicat en el Butlletí 
Oficial de la Província núm. 175, del dia 24 de juliol, sense que s’hagi rebut cap 
al·legació o reclamació. 
A L’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar de manera definitiva  el projecte executiu dels acabats interiors 
d’arquitectura del mercat i aparcament, redactat pels arquitectes: Manuel Ruisanchez 
i Albert Ibánez que incorpora l’annex de les instal·lacions del Mercat, que ha estat 
redactat en aquest cas per “Grupo JG Ingenieros Consultores de Proyectos, S.A.”, que 
contempla les instal.lacions del mercat, aparcament i l’accés de l’edifici cultural. 
SEGON.- Fer públic aquest acord en el Butlletí Oficial de la Província 

 
4.2.- L’espai anomenat “plaça Major” a Castellar del Vallès, era fa un temps un lloc 
desestructurat, fruit de retalls urbans, ocupat per edificacions sense relació entre 
elles, amb uns límits físics imprecisos: un espai buit al mig de la Vila de quasi dues 
hectàrees de superfície a prop d’edificis, equipaments i carrers comercials. 
L’Ajuntament va organitzar l’any 2000 un concurs per a la redacció del pla espacial de 
la plaça Major, amb un programa destinat a assentar les bases per tal que aquest 
espai esdevingui definitivament el centre que en aquests moments manca a Castellar. 
El pla especial va ser aprovat definitivament el gener del 2003. 
El programa d’actuacions, en resum, preveia les obres següents: 

− El mercat (en substitució del mercat actual) semisoterrat, de manera que 
permet que la coberta sigui plaça, creant dos espais oberts, un a nivell del 
mercat i l’altre a nivell de la coberta, que és el nivell actual de la Plaça Major. 

− L’aparcament subterrani en dues plantes. 
− L’edifici pantalla que dóna façana a la plaça i que fa l’accés unificat als edificis 

culturals existents i agrupats en una sola illa, alhora que ofereix espais per a 
ús de l’Ajuntament o d’entitats cíviques. 

− Urbanització de l’espai públic resultant. 
− Finalment el programa acabaria amb la remodelació de l’antic mercat i 

equipaments col.lindants amb la finalitat de la seva destinació als nous usos 
culturals o socials. 

Quan es va aprovar de manera definitiva el projecte de les estructures dels edificis del 
Mercat, aparcament i edifici cultural, es feia una declaració d’intencions a la part 
expositiva de l’acord que val la pena tornar a recollir: 
“Aquest ambiciós programa de projectes impulsat per l’Ajuntament conté tota la 
complexitat que requereix la creació d’un centre de ciutat contemporània, entès com 
a nou espai de referència i d’escenificació de la vida social a Castellar. Confiem en que 
la correcta interacció dels elements preexistents i els de nova planta permetin un gir 
en la percepció de la gent, reconeixent en aquest nou centre la projecció cap al futur 
del conjunt de la Vila. 
Aquest programa reuneix els requisits per dotar aquest espai dels continguts 
necessaris per esdevenir l’espai de referència de la vila i que, els diferents teixits 
urbans que hi conflueixen trobin una correcta connectivitat i articulació.” 



Ara pertoca dins d’aquest programa iniciar la tramitació del projecte que correspon a 
la urbanització de l’espai públic exterior. 
Es tracta del Projecte d’Urbanització de la Plaça Major, del qual es diferencien dos 
sectors: 
El primer sector d’aproximadament 13.000 m² és el que correspon a la zona sud de 
l’àmbit. S’inicia en el carrer de Sala Boadella passant per l’accés del Mercat Municipal 
tant a la cota +95.00 com de la zona que correspon a la seva coberta. Es prolonga 
cap a l’est on es troba la rampa de sortida de l’aparcament del mercat, limitada a 
nord per les tanques d’edificacions preexistents i a sud per les noves construccions 
residencials contigües a la tanca del col·legi la Immaculada; el sector continua pel 
passeig entre la tanca del col·legi fins arribar a l’accés del col·legi a la carretera de 
Sentmenat. 
El segon sector, de 2.522,05 m², és el que correspon a la zona nord de l’àmbit. 
Consta de la font existent i l’anell de castanyers i mèlies preexistents, i és delimitat 
pel carrer del centre, el casal d’avis i edificacions perimetrals d’un pis d’alçada. 
ATÈS el què disposa el text refós de la Llei d’Urbanisme, articles 87.6 i 113.2 sobre la 
tramitació dels projectes d’urbanització.  
ATÈS que de conformitat amb la Llei de Bases de Règim Local, article 21 apartat 1.j., 
l’aprovació inicial i definitiva dels projectes d’urbanització correspon a l’Alcalde/ssa. 
ATÈS que per la importància del projecte l’Alcaldessa estima delegar al Ple la seva 
aprovació. 
ATÈS que el Ple, en data 27 de juny, aprovà de manera inicial aquest projecte. 
ATÈS que l’expedient fou exposat al públic, a partir de l’Edicte publicat en el Butlletí 
Oficial de la Província núm. 175, del dia 24 de juliol, sense que s’hagi rebut cap 
al·legació o reclamació. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS. 
PRIMER.- Aprovar de manera definitiva el projecte d’urbanització de la Plaça 
Major, que contempla dues fases: 

Pressupost de contracte 1a Fase    2.422.825,40 €  IVA inclòs 
Pressupost de contracte 2a Fase       725.918,08 € IVA inclòs 

Redactat pels arquitectes Manuel Riusanchez i Albert Ibáñez. 
SEGON.- Fer públic aquest acord en el Butlletí Oficial de la Província 
La Sra. Alcaldessa presenta la proposta tot dient que amb aquesta aprovació 
definitiva finalitza tot el procés d’elaboració dels projectes, ara pertocarà la 
contractació de les obres. 
En torn d’intervencions el Sr. Jordi Carcolé  pel PSC exposa que en l’aprovació inicial 
ja vam exposar els motius pels quals ens absteníem en la votació, ara aquests motius 
segueixen vigents i per tant en aquesta votació també ens abstindrem. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor       :   DEU           (10) dels regidors de CiU i ERC 
                   Vots en contra   :  CAP            (  0)   
                 Abstencions       :  CINC           (  5) dels regidors del PSC  

 
5.- ADJUDICACIONS D’OBRES URBANITZACIÓ PLAÇA MAJOR 1A FASE  
      I ACABATS INTERIORS MERCAT 
 

Dins del programa de transformació i renovació de la plaça major i dels equipaments 



que incorpora, el Ple, en sessió del dia 26 d’octubre de 2004, adoptà l’acord després 
de la seva corresponent licitació, d’adjudicar el contracte de les obres de construcció 
del “mercat, aparcament i accés a l’edifici cultural”, que en aquesta fase contemplava 
principalment els moviments de terra, les estructures d’aquests immobles i les 
instal.lacions bàsiques. Aquestes obres cap a finals del mes d’octubre, s’espera el seu 
acabament i posterior recepció corresponent, per la qual cosa podria iniciar-se unes 
altres fases del programa previst per a la plaça Major que,  consistiran en l’acabament 
de les obres dels immobles i les seves instal.lacions, i per l’altra banda la urbanització 
de la plaça Major. 
ATÈS el que disposen els articles 120 i següents de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques. 
ATÈS que per acord del Ple del dia 18 de juliol es  convocà concurs  per a la licitació 
de les següents obres, aprovant els seus plec de condicions econòmico 
administratives: 

- obres d’acabats d’arquitectura, mercat i aparcament, i les seves instal.lacions, 
més les de l’accés cultural, amb un preu de licitació de : 4.422.741,92 € 

- obres d’urbanització de la plaça Major, 1a fase amb 
un preu licitació de :                                                     2.422.825,40 €   

ATÈS que s’ha fet pública la licitació de les obres en el Diari Oficial de la Generalitat 
de Catalunya i Butlletí Oficial de la Província i durant el període de licitació pública 
s’han presentat les següents ofertes, per la primera obra: FEU, Bemjumea i 
Tiferca/Servial/Airat. Per la segona obra: Pasquina, Rogasa, Feu, Sttachys, Benjumea, 
Mag 3, Tiferca/Servial. 
Vista la proposta de la Mesa de contractació d’acord amb els criteris de valoració dels 
respectius plecs de condicions, a l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Adjudicar el contracte   de les obres d’acabats interiors d’arquitectura del 
Mercat i aparcament, i les instal.lacions del Mercat, aparcament i l’accés a l’edifici 
cultural a l’Unió temporal d’Empreses integrada per: 

- Servial Obres, i Serveis, SL 
- Airat SA 
- Tiferca SA 

amb un preu de 4.287.406,02 €  
SEGON.- Adjudicar  el contracte d’obres d’urbanització de la plaça Major 1a fase, a 
l’Unió Temporal d’Empreses: 

- Servial Obres i Serveis, SL 
- Tiferca, SA 

amb un preu de 2.323.247,28 € 
TERCER.- Requerir s als adjudicataris que en el termini de quinze dies dipositin la 
garantia definitiva a la Tresoreria municipal, que s’eleva al 4 per cent del preu 
d’adjudicació 
QUART.- El finançament  de les obres queda subjecte a l’alienació dels solars que la 
financen. 
La Sra. Gemma Perich  presenta la proposta exposant que és l’adjudicació de les 
obres d’urbanització de la plaça Major i els acabats interiors d’arquitectura del mercat, 
aparcament i supermercat i l’accés a l’edifici cultural previst al projecte. El primer 
concurs ha estat adjudicat a la Unió Temporal d’Empreses (UTE) integrada per Tiferca 
i Servial Obres i Serveis, que portarà a terme el projecte per un preu de 2.323.247,28 
€. 
Pel que fa a les obres d’acabats interiors d’arquitectura del mercat i aparcament i les 



instal.lacions del mercat, aparcament i accés a l’edifici cultural, han estat adjudicades 
a la UTE composta per per Servvial Obres i Serveis, Tiferca i Airat per un preu de 
4.287.406,2 €. 
S’obra un torn d’intervencions, el Sr. Jordi Carcolé  pel PSC explica que en el darrer 
ple del 18 de juliol es va portar a aprovació les bases pel concurs de licitació de les 
obres que avui s’adjudiquen, en aquell ple vàrem demanar a l’equip de govern que 
aquell punt es retires de l’ordre del dia per tal de poder debatre amb deteniment els 
criteris de valoració de la part econòmica de les bases. El nostre posicionament venia 
donat bàsicament en la creença que en el criteri que es plantejava es deixava massa 
a l’atzar l’adjudicació del concurs de litigi, fins i tot vam il·lustrar la intervenció amb 
un exemple del que podia passar, segons el nombre d’ofertes que es presentessin, 
fins el punt de donar-se la paradoxa de que una oferta amb una qualificació en 
l’apartat qualitatiu (maquinària, mitjans, etc), no guanyes el concurs perquè la seva 
oferta fos més barata, ja que una oferta qualitativa no guanya perquè és més barata. 
La regidora d’Urbanisme va rebatre la nostra intervenció tot dient: “ens va semblar 
oportú emprar aquest criteri per evitar el que fan les empreses de presentar-se a 
qualsevol preu, a adjudicacions i després a partir d’aquí, ja negocien”. També va dir 
“amb aquesta opció s’intenta evitar el risc de tenir una oferta fàcilment comptable 
que per obtenir el màxim de punts cal el màxim de rebaixa”. 
Nosaltres no era aquest el risc que volíem evitar, sinó el risc de veure com una oferta 
més favorable globalment a les arques municipals, no era l’adjudicatària de les obres 
per oferint-se un millor preu que una altra. La regidora d’urbanisme també va dir que 
“l’atzar existeix, ja que les empreses tenen la imprevisió de no saber fins al final si 
seran les adjudicatàries o no”. Però per nosaltres això no és atzar, sinó que és el 
desenvolupament normal d’un concurs, jo presento la meva oferta i si és la millor 
globalment, guanyaré, i si ni ha una altra de millor, no. 
Quan nosaltres parlàvem d’atzar parlàvem de que una oferta podia no guanyar, no 
perquè una altra en justa competència ens guanyés la partida, sinó pel nombre 
d’ofertes presentades. Això es atzar, si se’n presenten tres, guanyo, si se’n presenten 
set, perdo; però no per una oferta  que millori la meva, sinó pel fet que unes ofertes 
sense cap possibilitat de sortir han fet variar la baixa mitja i m’han deixat sense 
possibilitats, i per demostrar això ja no cal anar a un exemple, sinó que podem 
utilitzar la crua realitat i aquesta no és una altra que veure el resultat de les 
adjudicacions. 
Agafem el concurs d’urbanització de la plaça Major, un preu de licitació de 
2.422.825,40 €, 7 ofertes presentades, les baixes són, per ordre d’importància 13,70 
(331.927 €), 9,46 (229.000 €), 4,11 (99.000 €), 0,22, 0,14, 0,05 i 0. La puntuació de 
la part qualitativa, seguint l’ordre marcat per les baixes seria de: 32, punts, 29 punts,    
36,5 punts, 10, 10, 10 i 8 punts. Vist això semblaria lògic pensar que una oferta amb 
un 13’70 de baixa i 32 punts, sobre 42, en l’apartat qualitatiu s’endugués 
l’adjudicació, però no ha estat així ja que l’adjudicació l’ha obtinguda la tercera 
empresa, la que té la baixa més petita de les tres i una puntuació qualitativa més 
alta, malgrat que si tenim en compte que l’empresa adjudicatària és la mateixa que 
està realitzant actualment les obres, és lògic pensar que en l’apartat coordinació de 
treballs existents i coordinació d’entorn, sigui la única que obtingui puntuacions, 5 
punts entre les dos, la qual cosa faria que la diferència real en aquest apartat 
qualitatiu no fos el que és. Hom podria pensar que ha estat aquest el fet decisori, és a 
dir una oferta amb una qualitat major es queda amb el concurs, i tal com ja dir la 
regidora d’urbanisme en el darrer ple: “s’ha de treballar en la segona part “, que és la 
part qualitativa, i és el treball de coordinació i proposta de bons tècnics i materials o 



recursos de la pròpia empresa. També el Sr. Secretari va intervenir per explicar-nos 
la filosofia de les formes, dient que el que van a buscar és el preu més just per 
l’administració i el contractista, i aquest preu més just s’entén que no és el preu més 
baix, perquè el preu més baix, com acredita l’experiència acostuma a portar molts 
problemes per l’Administració, perquè són aquelles ofertes que buscant el màxim de 
puntuació possible amb una baixa lineal, que és la baixa per trams, addueixen de 
molts defectes a l’apartat de millora de les condicions tècniques, materials , de 
personal o de terminis. La intervenció va ser clara i precisa, una empresa que va a la 
baixa mai podrà ofertar tots els aspectes que els hi demanen en els altres punts, 
també segons paraules del Sr. Secretari. 
Hi ha un aspecte que no acaba de quadrar, si una empresa a la baixa no pot ofertar 
en els aspectes qualitatius, doncs  una empresa que no faci cap baixa o que aquesta 
sigui pràcticament insignificant hauria de tenir una qualitat insuperable, és veritat que 
aquesta darrera frase del Sr. Secretari, no compleix la propietat commutativa, cap de 
les quatre empreses que tenen una baixa nul·la o insignificant han obtingut la millor 
puntuació en l’apartat qualitatiu, i no només això, sinó que totes quatre han quedat 
per darrera de les que han presentat les baixes més altes, sembla doncs que la millor 
oferta és la que va guanyar, però és així realment, si deixem per puntuar només les 
tres ofertes amb un nivell de qualitat alt i que a sobre són es úniques amb unes 
baixes relativament important, l’oferta guanyadora no hagués estat la que ha sortit, 
sinó que hagués estat la d’una baixa del 9’46 en lloc del 4’11 que va ofertar la 
guanyadora. Que vol dir això?, el sistema emprat ha resultat pervers pels interessos 
dels contribuents, el fet de presentar-se aquestes ofertes pràcticament sense baixa, 
han provocat una distorsió enorme en els resultats del concurs. Només cal comparar 
els punts obtinguts en l’apartat econòmic per les tres ofertes més favorables, també 
qualitativament, presentant-se 7 o 3 ofertes. En aquest cas amb set ofertes 
presentades, Tiferca  que ha estat l’adjudicatària del concurs ha obtingut 47,25 sobre 
48 que eren els màxim de la valoració econòmica. Pasquina, que és la següent ha 
obtingut 21’58 i Rogasa 1’22, recordem que Tiferca oferia una baixa de 99.500 €, 
Pasquina de 229.000 € i Rogasa de 332.000 €, en cas d’haver-se presentat només 
aquestes tres ofertes els punts obtinguts haguessin estat: Tiferca, en lloc dels 47, 21, 
Rogasa en lloc de 1’22, 25,87, Pasquina, en lloc de 21,58, 46,23, és a dir la que ha 
guanyat el concurs és la que obtindria, en aquest cas, menys puntuació. És podria 
acceptar que una oferta guanya a una altra per la seva millor qualitat encara que fos 
més cara, però el que no és acceptable de cap de les maneres és que, aquestes 
mateixes obtinguin una puntuació diferents segons es presentin més o menys ofertes. 
El Sr. Secretari va acabar la seva intervenció dient: “es busca seguretat i preu més 
just, que no necessàriament és el més baix”. Jo no se veure a on ha estat la seguretat 
ni el preu més justs, en tot cas el preu més just se l’ha endut l’empresa adjudicatària 
i a l’Ajuntament li ha costat de més, 139.000 €.  
Pel que fa al concurs d’acabats i instal.lacions es podria pensar que hem tingut sort, 
s’han presentat tres ofertes i també ha guanyat Tiferca que és la que tenia millor 
qualitat i alhora un preu més baix, amb una baixa de 3’06% que representa 135.000 
€, amb això ha obtingut 38’7 punts en l’apartat econòmic en front dels 4’56 o del 0 
punts que han obtingut les altres dues. Val a dir que la presentació d’aquestes dues 
empreses més baixes hagués representat que en cas d’una hipotètica quarta oferta 
amb una baixa força superior a la guanyadora, per exemple una baixa del 8’65 que 
representarien 382.000 €, tampoc resultat escollida pels mateixos motius que ja hem 
explicat; en aquest cas ha sortit força bé, ja què si s’hagués  presentat una millor 
oferta i tampoc hagués resultat guanyadora, per ser més barata, la situació hauria 



estat realment nefasta. 
Recordo la intervenció de la Sra. Alcaldessa en el darrer Ple tot dient que: “troba 
temerari el que s’ha dit, que en un plec de clàusules d’aquest tipus deixarem a l’atzar 
l’adjudicació d’una obra tant important com aquesta”. Jo crec que els fets 
malauradament ens han donat la raó, hi ha estat l’atzar que, d’una manera decisiva 
ha intervingut en aquestes adjudicacions, o no, potser la Sra. Alcaldessa té raó, i tot i 
l’atzar no ha jugat cap mena de paper en aquestes adjudicacions. Amb aquest 
sistema de puntuació, si una empresa volgués tenir més possibilitat de sortir escollida 
amb una baixa inferior, només caldria que és presentessin ofertes induïdes o no, amb 
una baixa propera al 0, i això ha passat. De les set ofertes presentades en el concurs 
d’urbanització, tres ofertes són del mateix grup, Sttachys, Mag 3 i Tiferca, totes tres 
pertanyen a l’empresa Emeretic SL, aquestes tres empreses han presentat tres 
ofertes diferents, de preus diferents, això ha adulterar els resultats, ha fet que 
finalment no guanyes l’oferta més favorable pels interessos de l’Ajuntament. 
No diem que això no es pugui fer, tampoc diem que aquestes empreses hagin 
incorregut en algun tema que poguéssim considerar legalment incorrecte, ja que 
l’actuació a prendre seria diferent, nosaltres l’únic que estem dient és que gràcies a 
les bases d’aquest concurs s’ha pogut fer això, si les bases fossin les mateixes de 
sempre, les que es van utilitzar per donar les obres de la plaça major, adjudicades per 
trams. Doncs això no hagués passat, pel simple fet que seria absurd  que una 
empresa presentés 4 ofertes amb preus diferents, si la valoració fos per trams, ja que 
fent aquesta valoració,  guanyaria sempre la que tingués una relació qualitat preu, 
millor i no dependria  del nombre d’ofertes que es presentessin.  
Considerem, tal i com vam dir en el darrer Ple quan es van presentar les bases amb 
les quals es faria el concurs, tornem a dir que creiem que s’hauria de retirat aquest 
punt de l’ordre del dia, i fins i tot arribar a parlar si caldria estudiar la possibilitat 
d’iniciar un nou concurs per adjudicar aquestes obres. 
Continua per ERC el Sr. Jordi Permanyer  primer elogia el treball d’estudi i d’anàlisi 
fer per grup socialista i continua, manifestat el suport del grup d’Esquerra  a la 
proposta, i remarcar també que finalment amb les dues adjudicacions, un una, la 
d’urbanització de la plaça Major hi ha hagut una baixa de 100.000 €, i en la segona, 
acabats interiors, hi ha hagut una baixa de 135.000 €, en total en les dues 
adjudicacions parlem de 235.000 € ala baixa dels preus de sortida, per tant això  és 
un estalvi per l’Ajuntament i pel ciutadà. Per una banda del termini màxim d’execució 
de les obres, que era de 18 mesos, és rebaixa fins a 10 mesos. 
Sense entrar en els detalls tècnic, diré que es facin les bases que es facin pels 
concursos, les empreses són especialistes en presentar-s’hi i sempre busquen el 
tripijoc perquè surti guanyant la seva proposta. Crec que hi ha dos temes important i 
aquesta es la base que ens dona tranquil·litat; un, que totes les empreses que s’han 
presentat compleixen escrupolosament tots els requisits, són legals i no han comes 
cap il·legalitat, i el segons és que aquestes bases són les que utilitza la Generalitat 
per una de les empreses públiques, Gisa, i per tant són unes bases amb criteris clars i 
contrastats amb llarga experiència. Per això aquests dos punts ens mereixen 
credibilitat i per tant hi donarem suport. 
Per acabar insistir en que l’estalvi que representa per l’Hisenda Local, 275.000 €, i 
l’estalvi en temps de les obres de la plaça Major, vuit mesos menys. 
En torn de replica la Sra. Gemma Perich intervé per concretar dos aspectes, des de 
l’Ajuntament i sobretot des del departament tècnic, quan s’elaboren unes bases no se 
sap quantes ofertes s’hi presentaran, per tant quan es fa la redacció de bases i plec 
de clàusules es fan pensant en que pot ser més beneficiós pel municipi, en que pot 



ser més beneficiós per l’Ajuntament i sobretot que el projecte que es vol tirar 
endavant surti amb tota la qualitat. Quan es fa un projecte, s’hi presenten empreses 
de tot tipus i a vegades l’experiència fa determinar que es valora un aspecte per 
sobre d’altres.  
El preu just és el que determina el projecte executiu que aprovem i que està basat en 
els preus ITEC, és a dir el preu de venda al mercat del material al qual aquell 
constructor haurà de presentar-se, aquest és el preu just. Evidentment una empresa 
pot fer una bona gestió per obtenir uns beneficis en un lloc i no en altres, és a dir la 
compra a una gran empresa que pugui fer adquisició perquè té diferents d’obres 
depèn de quin material i de ben segur que obté uns descomptes que l’Ajuntament 
desconeix, però en realitat els preus ITEC marquen el cost real d’un material, aquest 
és el preu just. Nosaltres sabem que qualsevol empresa que compra aquell material 
val allò, si l’empresa, per la gestió que té obté uns altres descomptes, forma part de 
la pròpia gestió empresarial. Per tant, preu just hi és, és el que està aprovat en el 
projecte, recordem que una baixa és allò que pot proposar l’empresa en forma d’una 
bona gestió empresarial perquè ella pot obtenir uns descomptes o una bones gestions 
diferents i que ho pot incorporar com a baixa.  
Resumint diré que al fer la gestió per l’elaboració d’un plec de clàusules, s’han de fer 
pensant en una sèrie de conceptes com són un projecte concret i que està definit, una 
sèrie de circumstàncies en quan a l’obra determinada i després uns paràmetres de 
qualitat juntament amb uns preus que estan definits. Amb això vull dir que el concurs 
ha estat legals, s’han aplicat els paràmetres que en el seu moment es van aprovar, ha 
sortir un resultat amb una sèrie de propostes de les quals ja estaven prèviament 
fixades, i per tant compleix tota la normativa. 
Per tant podem dir que és un procés que l’aprovem i el recolzem o no, o és un procés 
que no el recolzem perquè no ha estat el que nosaltres haguéssim triat. 
Torna a intervenir el Sr. Jordi Carcolé  pel PSC queixant-se que des de fa dos plens 
que intenta explicar la postura del seu grup i no hi ha manera que s’entengui la 
postura. És evident que un cop han passat les coses és senzill fer-ne una valoració.  
Tornant-ne a referir a l’acta del passat juliol repeteixo el que vaig dir: “es pot donar la 
paradoxa que una empresa que obtingui la màxima puntuació en els darrers punts, és 
a dir en tots  els que no siguin econòmics, podria quedar-se sense obtenir el concurs 
perquè la seva oferta és més barata, no entenem perquè ens hem de tancar les 
portes amb això”, i això ho vaig dir el 18 de juliol i per rebatre les bases d’aquest 
concurs, i ho vaig dir abans de saber-ne res, ni que és presentaria, ni quines baixes hi 
hauria, però mirant les fórmules vaig deduir que podia passar això, però en cap 
moment vaig dir que això passaria, i avui veiem que ha passat, solament es va 
advertir. El peu just ve marcat per l’ITEC i és el preu de licitació, doncs no cal donar 
punts per les baixes econòmiques, donem-les només per la qualitat del projecte. 
El regidor d’Hisenda ens diu que no podem oblidar que entre els dos projectes s’ha 
obtingut un descompte de 235.000 €, això es veritat, però que hagués passat aplicant 
aquest mateix sistema, que seguim considerant que no és bo, si només s’haguessin 
presentat les tres ofertes amb ganes de guanyar, doncs que tindríem un descompte 
global de 364.000 €, i a més a més s’hi hagués aplicat el sistema per trams, com s’ha 
fet en el 99% de les vegades, que el descompte hagués estat de 466.000 €, és adir el 
doble de l’obtingut.  
També el regidor d’Hisenda ha comentat que el termini de les obres ha passat de 18 
mesos a 10 mesos, llevat de la incoherència del plec de clàusules que donava 18 
mesos per fer les obres i es valoraria si l’empresa les lliurava en la meitat, realment 
quin seria el preu just d’aquest temps?, i afegiré que les tres ofertes han obtingut la 



màxima puntuació per la millora dels terminis. 
El Grup Socialista mai ha dit que hi hagi hagut un tripijoc, tampoc hem parlat 
d’il·legalitats, només insistim en fet que el plec condicions presentat permet que 
quatre empreses del mateix grup, presentin ofertes, de tal forma que una pot 
presentar una correcta i ajustada i les altres estaran redactades per tal d’afavorir-la, 
tot fent que la mitja baixi. 
Repeteixo que la critica no és per les empreses que es presenten al concurs, la critica 
és per la perversió d’aquest sistema que permet i de manera legal fer això, que 
quatre empreses presentin una oferta per no guanyar. 
La Sra. Alcaldessa  intervé esmentant que no és veritat que no entenguem la 
postura del PSC, només que no hi estem d’acord, a l’igual que el PSC no està d’acord 
amb el model triat per l’equip de govern alhora de fer aquest concurs. Queda clara la 
postura sobre el procediment emprat i també que és legal, però que n’hi ha d’altres 
que entenc que només parlem d’un desacord en el model triat per a valorar les 
ofertes rebudes, especialment la forma d’atorgar la puntuació en el moment el criteri 
del preu . 
També vull dir que l’Equip de Govern no creu que hi hagi una base prou solida per 
retirar aquesta proposta ja que, i repeteixo, només és una diferència de criteris alhora 
d’aplicar un model determinat alhora d’adjudicar unes obres. 
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor       :   DEU           (10) dels regidors de CiU i ERC 
                   Vots en contra   :   CINC          (  5) dels regidors del PSC   
                 Abstencions       :   CAP            (  0)   

 
6.- MODIFICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA 6/2006 
 

ATÈS que diferents partides del pressupost ordinari de despeses necessiten 
augmentar la seva consignació de forma ineludible d’aquí al tancament de l’exercici i 
que existeix finançament suficient per ampliar les consignacions mitjançant l’aplicació 
del romanent de tresoreria encara pendent, per majors ingressos, tan per ingressos 
liquidats com per compromisos ferms d’aportació d’empreses i organismes, que 
suposen una generació de crèdit suficient, com per la transferència entre partides 
proposada. 
ATÈS que existeix finançament suficient per a poder efectuar ampliacions de partides 
del pressupost de despeses per les partides de capital per generació per compromisos 
ferms d’aportació i per venda d’altres terrenys, així com per la baixa d’una partida del 
pressupost de despeses que no serà executada per impossibilitat manifesta. 
Vista la documentació i informes que obren en l’expedient. 
Vist el que disposen els articles 177 al 182 de la Llei 39/88, de 28 de desembre, 
segons els text aprovat pel Reial Decret Legislatiu, 2/2004, de 5 de març, que refon la 
Llei reguladora de les Hisendes Locals, i els seus corresponents del RD 500/1990, de 
20 d’abril. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents: 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar l’expedient 6/2006 de modificació del pressupost, de suplement 
de crèdit per majors ingressos, i per generació de crèdit per aportacions no tributàries 
d’altres entitats, per venda de béns i per baixa de partides de despesa, i de 
transferència entre partides, al Pressupost General del 2006 en la quantitat de 
1.578.070,00€ el detall de la qual, per partides és el següent: 



PARTIDA PARTIDES A AUGMENTAR AUGMENT 

1,222,12000 R. BASIQUES POLICIA 7.000,00 

1,222,12100 R. COMPLEMENTARIES POLICIA  12.000,00 

2,51160119 REMODELACIÓ CARRERS I INFRAES. 190.000,00 

3,422,13000 PERSONAL LABORAL ENSENYAMENT 9.000,00 

4,443,62243 TANATORI 100.000,00 

6,452, 62219 MILLORES ZONA ESPORTIVA 210.000,00 

9,313,226004 PROJECTE TRANS. ESCOLA TREB 3.800,00 

9,313,48001 ALTRES SUBVENCIONS I AJUTS 20.000,00 

10,121,14100 ALTRE PERSONAL 67.610,00 

10,121,22613 SERVEIS MISSATGERIA 5.000,00 

10,121,22615 INDEMNITZACIONS 10.000,00 

10,121,22616 SERVEI DE CORREUS 15.000,00 

10,121,62222 INSTAL·LACIONS ESPAI TOLRÀ 125.000,00 

10,121,62600 INVERSIÓ A LA SOCIETAT DEL CONEIXEMENT 26.500,00 

10,314,16000 SEGURETAT SOCIAL 400.000,00 

11,322,13001 LABORAL PLANS D’OCUPACIÓ 79.160,00 

11,322,22612 PROMOCIÓ DE LA VILA 10.000,00 

13,121,22700 NETEJA ADM.GENERAL 30.000,00 

13,322,22700 NETEJA P.ECONOMICA 25.000,00 

13,422,22700 NETEJA ESCOLES 35.000,00 

13,451,22700 NETEJA EDIFICIS CULTURA I LLEURE 55.000,00 

13,452,22100 SUBM.  ELECTRIC ESPORTS 15.000,00 

13,511,22100 ELECTRICITAT ENLLUMENAT PUBLIC 15.000,00 

13,511,22200 TELEFON OBRES I SERVEIS 5.000,00 

13,511,22710 REPARACIONS ENLLUMENAT 40.000,00 

14,455,13000 PERSONAL LABORAL JOVENTUT 10.000,00 

15,451,22620 DESPESES PROTOCOLÀRIES 25.000,00 

15,451,22623 FESTES POPULARS 25.000,00 

15,451, 48900 SUBVENCIONS ENTITATS CULTURA 8.000,00 

TOTAL AUGMENT DESPESES 1.578.070,00 

La previsió de majors crèdits pot fer-se a partir dels majors ingressos i de l’aplicació del 
romanent positiu de tresoreria que s’han concretat en el pressupost d’acord amb el 
següent extracte: 
 
 CONCEPTE AUGMENT 

48001CANON 40.000,00

54001RENDA FINQUES URBANES PER INDEMNITZACIÓ 525.000,00

87000APLICACIÓ DE ROMANENTS 244.800,00

 TOTAL AUGMENT INGRESSOS 809.800,00

Es generarà crèdit a partir dels compromisos ferms d’aportació i de la venda de 
terrenys més enllà dels previstos en el pressupost actual: 
 CONCEPTE PREVISIÓ  

45501SUBVENCIONS GENERALITAT 8.000,00

45508SUBVENCIÓ GENERALITAT PLANS D’OCUPACIÓ 77.730,00

46000SUBVENCIÓ DIPUTACIÓ 19.240,00

47003APORTACIÓ PROGRAMA TRANSICIÓ ESCOLA TREBALL 3.800,00



60001VENDA TERRENYS VARIS 400.000,00

75513SUBVENCIÓ FEDER ESPAI TOLRÀ 125.000,00

76100Subvenció AOC(TIC) 26.500,00
TOTAL AUGMENTS INGRESSOS PER COMPROMISOS I
VENDA 660.270,00

S’aplica la reducció per transferència d’una partida de despeses per a per una 
transferència positiva de la partida: 

PARTIDA CONCEPTE EUROS 

3-422-48900 SUBVENCIONS ENTITATS ENSENYAMENT 8.000,00

 8.000,00

Es pot aplicar suplement de partides a partir de la baixa  d’altres partides del 
pressupost vigent no compromeses: 

PARTIDA CONCEPTE EUROS 

2-511-60148 POLÍGON INDUSTRIAL CAN BAGES 100.000,00

 100.000,00

TERCER.- Publicar l'anterior acord per anunci al Butlletí Oficial de la Província i al 
tauler d'anuncis de la Corporació, per tal de realitzar el tràmit d'informació pública, 
durant quinze dies hàbils que estarà exposat a les oficines municipals, i en cas que no es 
presenti cap al·legació esdevindrà l'aprovació definitiva sense necessitat d'acord ulterior, 
d’acord amb la forma i terminis establerts a la Llei 39/88 i Reial Decret 500/1990.- 
QUART.- Els crèdits que s’incorporen per a les inversions seran executius un cop ho 
siguin els ingressos que els financen, caldrà tenir en compte que el finançament de les 
obres en marxa fins que no sigui aprovada de forma definitiva la modificació serà 
l’anterior a l’expedient. 
El Sr. Jordi Permanyer per ERC defensa la proposta dient que és la modificació 
pressupostària núm. 6, i per un canto rebem majors ingressos, tant per ingressos 
liquidats com per ingressos compresos que es liquidaran properament i per una altra 
banda aquest ingressos s’apliquen a complementar diverses partides de despeses. 
Tot seguit explica amb detall les partides que s’incrementen. 
S’obra un torn d’intervencions amb el Sr. Pepe González pel PSC diu que aquesta 
modificació representa el 10 per cent del pressupost ordinari aprovat per aquest any. 
Aquesta modificació sembla que sigui com un pressupost complementari, ja que 
implementa partides de gairebé tots els capítols, implementacions que es financen 
d’una forma més que discutible.  
És cert que els increments d’algunes inversions doblen la previsió pressupostària 
inicial, contradient la previsió i planificació de la que en fa gala l’equip de govern. Però 
estem en l’últim any de mandat i és massa forta la temptació d’intentar contrarestar 
el que no sa fet en anys anteriors.  
No obstant això hi ha altres modificacions que són menys comprensibles; augmentem 
la partida de la seguretat social en 400.000 €, el 30% del pressupost inicial, no 
sabem quin és el motiu d’aquest elevat increment.       
Però el tema de fons i que fa que la nostra oposició sigui total és que un altre cop es 
fan servir els ingressos procedents de venda de patrimoni per cobrir despeses 
corrents, i els arguments que es fan servir són inconsistents i forçats per les 
circumstàncies. El que si està clar és que políticament es insostenible que més de 
500.000 € provinents d’una venda de terrenys es destinin a paliar els dèficits de 
despesa corrent, ja que és com vendre el garatge per pagar la benzina del cotxe. 
Tal i com vam denunciar fa un mesos l’economia d’aquest Ajuntament va a pitjor, no 
és el vendre terrenys de forma precipitada per pagar les despeses de la plaça Major, 



ja que al cap i a la fi és una inversió per molt anys, però el que és greu de veritat és 
la venda de patrimoni per pagar la neteja, telèfon o despeses de personal, no som 
capaços de mantenir el funcionament  de l’Ajuntament amb els ingressos del 
pressupost ordinari, en una institució normal, es redueixen les despeses o 
s’augmenten els ingressos ordinaris, i aquí ens dediquen a vendre patrimoni per 
finançar les despeses corrents. 
Per acabar vull remetrem al punt anterior remarcant que a la licitació hi participen 
quatre empreses per no guanyar i així afavorir-ne a una, això demostra que el 
concurs està adulterat. 
En torn de replica el Sr. Jordi Permanyer ,per ERC, diu que el fet de portar 
modificacions de crèdit al Ple és una forma legal, quan s’aproven els pressupostos és 
fa a la baixa amb la previsió de tenir molts més ingressos dels que realment es posen 
en el pressupost, però al no ser segurs, a mesura que aquests ingressos arriben es 
complementen les partides de despeses. Pel que fa  al tema de remodelació de 
carrers, sempre es fan més coses de les que es tenien previstes i per això 
s’incrementen. Sobre la situació econòmica esmentada, l’índex  d’endeutament de 
l’Ajuntament de Castellar és el correcte, remetent-se a la taula de comparacions que 
cada any publica la Diputació de Barcelona. 
Val a dir sobre la venda de patrimoni que els 525.000 € de renda de finques urbanes 
per indemnització, no es considera venda de patrimoni, per llei no s’obliga a posar-ho  
a inversions, pot incorporar-se a ordinari, i la contradicció ve en la denuncia del partit 
socialista de venda d’aquestes parcel·les ara, per la diferència d’aprofitament i  
representava una pèrdua per l’Ajuntament, però aquests 535.000 € no demostren  
aquesta pèrdua. Sobre la quantitat de 400.000 € de seguretat social que corresponen 
a l’adequació de les liquidacions de la seguretat social, motivades per una inspecció. 
Per acabar insistir en que si hi ha qualsevol indici d’il·legalitat, l’equip de govern seria 
el primer en denunciar-ho i a més si la cosa és tant fragant cal fer la denuncia al 
Jutjats. 
Replica pel PSC el Sr. Pepe González, per dir que la crítica és perquè es fa una 
venda encoberta de terrenys al preu d’ara, i la seva destinació és per despeses 
corrents.   
Per ERC el Sr. Francesc Deu  pren la paraula per dir que en aquesta modificació 
també hi ha partides que molt bé podrien estar en un pressupost d’inversions, com el 
tanatori, millora zona esportiva i remodelacions de carrers, ho dic  perquè si hi ha 
hagut venda de terrenys, també par altra banda hi ha capítols que podrien estar en el 
tema d’inversions. I pel que fa al tema de la seguretat social mencionar que és un 
assumpte que ve de l’anterior legislatura. 
La Sra. Alcaldessa pren la paraula per mostrar el seu desacord per les insinuacions 
fetes pel regidor socialista que no responen a la forma de treballar d’aquest 
Ajuntament, i aprofita per demanar que en el marc del Ple municipal no es facin 
manifestacions d’aquest tipus. 
Torna a demanar la paraula el Sr. Pepe González pel PSC per rebatre la intervenció 
de la Sra. Alcaldessa, dient que la intenció del grup socialista era argumentar 
políticament un plantejament equivocat.  
VOTACIÓ: LA PROPOSTA FOU APROVADA PER MAJORIA ABSOLUTA, AMB EL 
SEGÜENT RESULTAT: 

Vots a favor       :   DEU           (10) dels regidors de CiU i ERC 
                   Vots en contra   :   CINC          (  5) dels regidors del PSC  
                 Abstencions       :   CAP            (  0)  
 



 7.- COMPTES GENERALS
 
ATÈS que en data 11 de juliol de 2006, la Comissió Especial de comptes va acordar 
per majoria informar favorablement el Compte General d’aquest Ajuntament, 
corresponent a l’exercici de 2005, formada pels documents establerts a l’article 209 
de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, 39/88, de 28 de desembre, del text refós 
aprovat per RDL 2/2004. 
ATÈS que exposat al públic en forma i terminis establerts a l’article 212.4 del text 
refós aprovat per RDL 2/2004, de la Llei 39/88, de 28 de desembre, i havent-se 
publicat l’Edicte al Butlletí Oficial de la Província núm.173, de 21 de juliol de 2006, 
sense que durant el termini d’exposició al públic s’hagi produït cap reclamació. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents  
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar els Comptes Generals de l’exercici 2005, redactats de conformitat i 
tal com estableix l’article 212.4 del text refós aprovat per RDL 2/2004, de la Llei 
39/88, de 28 de desembre, així com dels comptes de recaptació municipals, que 
s’annexen. 
SEGON.- Trametre a la Sindicatura de Comptes l’expedient del Compte General, de 
conformitat amb el que prescriu l’article 212.5 de la normativa d’Hisenda bàsica local 
abans esmentada, en el termini adient, per tal que realitzi la fiscalització externa de la 
Corporació. 
La Sra. Alcaldessa  defensa la proposta  
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 8.- APROVACIÓ PROJECTE EDUCATIU DE CIUTAT (PEC) 
 
El Ple de gener de 2006 va acordar adoptar el compromís per a desenvolupar el 
Projecte Educatiu de Ciutat amb el recolzament de l’Àrea de l’Educació de la Diputació 
de Barcelona, que dissenyà  la metodologia del procés. 
Aquest compromís s’ha pragmatitzat en la diagnosi general elaborada  del Projecte 
Educatiu de Castellar del Vallès que consta d’una part metodològica amb quatre 
mapes de visions educatives, escolars i demogràfic i socio-urbanes, i una segona part 
estratègica on es  plategen els dos reptes de Castellar del Vallès fruit de l’estudi dut a 
terme: el model de creixement i el model de convivència del nostra municipi . 
D’aquests reptes se n’ha extret eixos estratègics i objectius concrets a treballar des 
de tots els àmbits per tal de situat l’educació  en un espai de centralitat del debat 
ciutadà i donar resposta als reptes de futur de Castellar des de l’educació i mitjançant 
el PEC. 
A l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció del següent 
ACORD: 
Aprovar  el Projecte Educatiu de Ciutat d’acord amb la diagnosi realitzada.      
La Sra. Mireia Casamada   presenta la proposta explicant que es tracta d’aprovar 
els objectius resultants de la diagnosi feta en aquest municipi des dels punts de vista 
dels mapes de l’estructura social, escolar, de recursos educatius i de les visions 
sociourbanes i educatives, aquesta és la part metodològica de la diagnosi, que es 
complementa amb una segona part estratègica on es plategen els dos reptes de 
Castellar del Vallès fruït de l’estudi dut a terme per tal de situar l’educació en un espai 
de centralitat del debat ciutadà i donar resposta als reptes de futur des de l’educació i 
mitjançant el PEC. Per completar aquest procés participatiu es comptarà amb un grup 



impulsor del PEC que el formaran diferents agents ciutadans i es constituirà un fòrum 
educatiu. 
En torn d’intervencions la Sra. Antònia Pérez pel PSC manifesta la conformitat del 
seu grup amb aquesta diagnosi, i se’n alegra de que una comissió ciutadana en formi 
part, i que faran propostes per fer de Castellar una ciutat educadora i més  agradable.  
Però no ens acaba de quedar clar de quina manera l’equip de govern portarà a terme 
les diferents propostes, ni com ens faran partícips, als diferents membres del 
consistori, per tirar endavant les propostes.      
Per ERC el Sr. Jordi Permanyer   diu que aquest projecte educatiu de ciutat és un 
dels més importants i cal que es dugui a terme.     
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 9.- RATIFICACIÓ CONVENI EN MATÈRIA DE SERVEIS SOCIALS I  
               BENESTAR I FAMÍLIA 
  
ATÈS que el Decret  legislatiu, de 16 de novembre de 2005, en matèria d’assistència i 
serveis, estableix que correspon al Govern de la Generalitat definir la política general 
de serveis socials i aprovar els instruments de planificació general, així com fer 
l’ordenació. La coordinació d’accions i programes i l’avaluació i inspecció de serveis i 
estableix que els ajuntaments de més de 20.000 habitants i els consells comarcals 
han de finançar la prestació de serveis socials corresponents a les competències que 
tenen atribuïdes com a pròpies, abastant els legalment obligatoris que es  concreten 
en el primer nivell d’atenció o serveis socials d’atenció primària. 
ATÈS que l’Administració de la Generalitat de Catalunya i els ajuntaments i consells 
comarcals establiran convenis, de cooperació, per tal d’estendre de manera 
progressiva la cobertura bàsica de la Xarxa de Serveis Socials de Responsabilitat 
Pública, d’acord amb les determinacions del IV Pla d’Actuació Social. 
ATÈS que els serveis de socials d’atenció primària, constitueixen el punt d’accés més 
immediat al Sistema Català de Serveis Socials i el més proper a les persones i als 
seus àmbits familiar i social, per consegüent conformen un nivell d’atenció capdal pel 
bon funcionament del conjunt dels Sistema, tant per atendre les necessitats socials 
més bàsiques com per fer efectives polítiques socials de caire preventiu i integrador, 
així com per a la coordinació i el treball comunitari. 
Davant la imminència de signatura la Junta de Govern del dia 15 de setembre de 
2006 adoptà el següent acord: 
“Vista la minuta de conveni 2006/2008 amb el Departament de Benestar i Família, per 
a la cooperació interadministrativa en matèria de serveis socials, i benestar i família. 
A la Junta de Govern Local es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Aprovar el conveni entre el Departament de Benestar i Família i  aquest 
Ajuntament, per a la cooperació interadministrativa en matèria de serveis socials i 
benestar i família (2006-2008). 
SEGON.- Acceptar  expressament els imports econòmics que corresponent a aquest 
Ajuntament i que figuren en els annexos del protocol. 
TERCER.- Facultar a la Sra. Alcaldessa per a la signatura de corresponent conveni“ 
Per la qual cosa a l’Ajuntament Ple es proposa l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Ratificar  l’acord de la Junta de Govern Local del dia 15 de setembre que 
aprovava el conveni entre el Departament de Benestar i Família i aquest Ajuntament, 



per a la cooperació interadministrativa en matèria de serveis socials i benestar i 
família (2006-2008). 
SEGON.- Notificar  aquest acord al Departament de Benestar i Família de la 
Generalitat de Catalunya: 
La Sra. Alcaldessa presenta la proposta explicant que s’ha signat un conveni amb la 
Generalitat, amb el Departament de Benestar i Família per tal de finançar serveis 
socials en el nostre municipi. Cal dir que el consell comarcal de cada comarca rep, 
pels municipis de menys de 20.000 habitants, ajuts econòmics, i després els 
distribueix en els diferents municipis de la seva àrea, segons els serveis socials que 
aquest municipis presten, per tant l’Ajuntament de Castellar ha estat rebent, per part 
del Consell Comarcal, uns diners que després han estat destinats a serveis socials. 
Quan un municipi passa del 20.000 habitants, té l’opció de signar aquest conveni 
directament amb la Generalitat, i l’aportació serà de 169.225 € pels programes de 
desenvolupament i finançament dels serveis socials d’atenció primària, i també 
programes específics impulsats des de l’àrea bàsica de serveis socials, també 
destacar-ne el servei d’atenció domiciliària i els serveis de teleassistència, i a més a 
més el Departament de benestar i Família, a través de la Direcció General d’Atenció a 
la Infància i l’Adolescència aportarà fins a un màxim de 64.189 € per a les despeses 
de funcionament dels programes i actuacions de serveis socials d’atenció a la infància 
i adolescència. 
El Sr. Ignasi Giménez pel PSC diu que donaran suport a aquesta iniciativa, 
l’increment de recursos és molt positiu i en aquest sentit tot el que sigui reforçar tot 
el treball que s’està fent des de l’Ajuntament és positiu. 
VOTACIÓ: FOU APROVADA PER UNANIMITAT 
 
 10.- ASSUMPTES SOBREVINGUTS 
 
10.1.- Votada la urgència d’aquest primer tema, s’aprova per unanimitat, s’inclou en 
l’ordre del dia de la sessió, a continuació, posat a votació, s’aprova per unanimitat:  
“ATÈS que el senyor Jordi  del  Egido  Torres  ens  presenta  el  projecte  de  
cicloturisme   “Catalunya  i  Voltants      amb  bicicleta”, presentat  davant  la  
Secretaria  General  de  l’ Esport  de  la  Generalitat, el  qual  pretén  fomentar           
l’ esport  del  ciclisme  des  d’ una  perspectiva  turística  i  cultural,  i    demana  el  
suport dels  municipis  des  de  la  perspectiva  territorial  que els afecta. 
ATÈS que el Sr.  Jordi del Egido, promotor  d’aquesta iniciativa explica  que  es  tracta  
d’ un recorregut    cicloturisma  amb diferents  rutes, portant  un “carnet  de  ruta” 
per  segellar  als  municipis  establerts  com  a  control (com  es  fa  al “Camí  de  
Santiago”) per  rebre  després  un  diploma  acreditatiu  amb  les  dades  personals, 
quilometratge, temps  emprat, perfil  topogràfic, etc. La  presentació  al  públic  seria  
la  d’ un  llibre  turístic, amb  fotos  a  color  dels  atractius del territori  i  un  mapa  
per  a  cada  ruta  marcant  l’ itinerari  a  seguir, on  destacarien  els  sectors  
monumental, gastronòmic, parcs  naturals  i  zones  de  Pein, zones  agrícolas  i  
ramaderes, etc. D’ altra  banda, també hi hauria un “carnet  de  ruta” per  segellar  
als  establiments de cada població. 
ATÈS que aquest projecte entenem que ajudaria a fomentar l’esport de la bicicleta i el 
coneixement del nostre medi natural. 
Els grups municipals de CiU, PSC i ERC, proposen al Ple l’adopció dels següents 
ACORDS: 
PRIMER.- Donar suport al projecte “Catalunya i Voltants amb bicicleta” presentat pel 
Sr. Jordi del Egido Torres, pel seu caire esportiu, cultural i mediambiental, així com 



demanar al Consell Comarcal del Vallès Occidental, a la Diputació de Barcelona, a la 
Secretaria General de l’Esport i a les Direccions Generals de Turisme i del Medi 
Natural  de la Generalitat que també hi donin suport. 
SEGON.- Comunicar aquest acord al Sr. Jordi del Egido Torres, al Consell Comarcal 
del Vallès Occidental, a la Diputació de Barcelona, a la Secretaria General de l’Esport i 
a les Direccions Generals de Turisme i del Medi Natural  de la Generalitat.” 
El Sr. Jordi Permanyer  per ERC explica la proposta dient que es tracta d’un 
recorregut cicloturistic amb diferents rutes i amb un carnet de ruta a l’estil del camí de 
Santiago, i que s’aniria segellant pels diferents municipis establerts com a control, i al 
final un diploma acreditatiu. 
En torn d’intervencions el Sr. Ignasi Gimenez  pel PSC manifesta el suport del seu 
grup. 
 
 11.- PRECS I PREGUNTES
 
El Grup municipal socialista presenta dues preguntes, El Sr. Ignasi Giménez com a 
representant passa a exposar-les.   
1.-El casal d’avis de la plaça Major s’ha inundat durant els darrers anys, especialment a 
partir de l’inici de les obres de reforma d’aquest cèntric espai de la vila,. Quines són les 
previsions o planificació que té l’equip de govern per posar solució al problema que 
pateix aquest equipament públic. 
 
I respon a la inquietud que hi havia amb alguns membres el col.lectiu de la gent gran de 
Castellar, a més és un tema que es va repetint, i la pregunta és saber quines són les 
previsions i la planificació de l’equip de govern per posar solució al problema que pateix 
aquest equipament públic. 
El Sr. Cèsar Galvan contesta tot dient que és cert que la instal·lació pateix certs 
problemes quan la pluja és intensa, i el motiu és la impermeabilització de la teulada, 
s’han fet diverses solucions per intentar arranjar-ho, s’ha aconseguir disminuir l’entrada 
d’aigua, i actualment s’està treballant en treballant en la redacció d’un pla integral de 
reestructuració de la coberta que ha de resoldre definitivament el problema. 
 
2.- El veïnat  del carrer Sant Iscle ha de patir des d’abans de l’estiu les molèsties que 
ocasionen la ubicació del material d’obra que a banda de treure places d’aparcament, no 
està ni correctament senyalitzat ni tancat, i servei d’espai d’emmagatzematge, tot i la 
prohibició expressa de l’ordenança municipal reguladora dels usos de les vies i espais 
públics en el seu aparat número 40 punt 4. Des de quan és coneixedor l’equip de govern 
d’aquesta situació? Quines mesures ha pres l’equip de govern?. Quan es preveu retirar 
el material d’obra?. 
La Sra. Gemma Perich  li contesta que l’obra està a punt d’acabar. 
 
I no havent-hi cap cas més assumptes a tractar, essent un quarts de deu del vespre, 
s’aixeca la sessió de la qual s’estén la present Acta que signa com a fedatari d’aquests 
acords el Secretari, amb el vist-i-plau de la Sra. Alcaldessa. 
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